

ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ



សាលាដំបូងខេត្តកំពត
០៧០៧០៧

សាលក្រមច្បាប់លេខៈ០០៤ គ
ចុះថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៦
ស្តីអំពីប្រើប្រាស់ឈ្មោះៈ ២៩៨
ចុះថ្ងៃទី០២ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៥

០៧០៧០៧០៧០៧០៧

ត វ ា ច ឈ ម ប្រ ថ ា រ វ រ ូ ង រ ំ ខ ៖

សាលាដំបូងខេត្តកំពត

បានបើកសវនាការជាសាធារណៈនៅសាលសវនាការសាលាដំបូងខេត្តកំពត។

- បើកសវនាការៈ នៅថ្ងៃទី១៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៦ វេលាព្រឹក។
- ប្រកាសសាលក្រមៈ នៅថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៦ វេលារសៀល។

ក្រុមប្រឹក្សាជំនុំជម្រះ

លោកស្រី [redacted] ជាប្រធានក្រុមប្រឹក្សា

លោកស្រី [redacted] ជាចៅក្រមប្រឹក្សា

លោក [redacted] ជាចៅក្រមប្រឹក្សា

គំណាងអយ្យការ

លោក [redacted] ឋានៈព្រះរាជអាជ្ញា

ក្រុមប្រឹក្សាសវនាការ

លោកស្រី [redacted] ក្រឡាបញ្ជីសាលាដំបូង

ដើម្បីជំនុំជម្រះសំណុំរឿងព្រហ្មទណ្ឌលេខៈ ២៩៨ ចុះថ្ងៃទី០២ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៥ ដែលមានជន
ជាប់ចោទៈ

ឈ្មោះ [redacted] ចំរើន ភេទប្រុស អាយុ ២០ឆ្នាំ ជាតិខ្មែរ កើតនៅភូមិត្រពាំងបឹង ឃុំត្រពាំងបឹង ស្រុកល្អិត
ខេត្តកំពត មានទីលំនៅនៅភូមិ [redacted] ស្រុកល្អិត ខេត្តកំពត។ ឪពុកឈ្មោះ [redacted] រ
ម្តាយឈ្មោះ [redacted] រ ទោសពីមុនក្នុង។ (ក្រៅឃុំ)

ត្រូវបានជាប់ចោទពីបទៈ បំផ្លាញឃាតកម្ម(ប្រើកាំបិត) ប្រព្រឹត្តនៅភូមិត្រពាំងបឹង ឃុំត្រពាំងបឹង ស្រុក
ល្អិត ខេត្តកំពត កាលពីថ្ងៃទី ១៦.០៤.២០១៥។ បទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌដែលមានចែងក្នុងមាត្រា ២៧ និង១៩៨
នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ ។

ដែលមានលោក [redacted] ជាមេធាវីការពារសិទ្ធិឱ្យជនជាប់ចោទខាងលើ។
តាមដីកាបញ្ជូនសំណុំរឿងទៅជំនុំជម្រះលេខ: ៣១១ ចុះថ្ងៃទី១២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៦ របស់ចៅ
ក្រមស៊ើបសួរនៃសាលាដំបូងខេត្តកំពត។

ជនរងគ្រោះ:

ឈ្មោះ: [redacted] ខេង ភេទប្រុស អាយុ៣៣ឆ្នាំ ជាតិខ្មែរ មុខរបរកសិករ ទីលំនៅបច្ចុប្បន្ននៅភូមិ
ត្រពាំងបឹង ឃុំត្រពាំង ឃុំត្រពាំង ស្រុកឈូក ខេត្តកំពត។

ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី

ឈ្មោះ: [redacted] ស្រីពៅ ភេទស្រី អាយុ៣១ឆ្នាំ ជាតិខ្មែរ មុខរបរកសិករ ទីលំនៅបច្ចុប្បន្ននៅភូមិ
ត្រពាំងបឹង ឃុំត្រពាំង ឃុំត្រពាំង ស្រុកឈូក ខេត្តកំពត ។

ឯកទ្វេហេតុនៃរឿងមានដូចតទៅ:

កាលពីថ្ងៃទី ១៦.០៤.២០១៥ វេលាម៉ោង ១០យប់ នៅភូមិត្រពាំងបឹង ឃុំត្រពាំង ស្រុកឈូក ខេត្ត
កំពត មានករណីប៉ុនប៉ងឃាតកម្ម (ដោយប្រើកាំបិត) បានកើតឡើង បង្កដោយជនសង្ស័យឈ្មោះ [redacted] រើន
បានពួនស្នាក់កាប់ទៅលើជនរងគ្រោះឈ្មោះ: [redacted] ខេង បណ្តាលឱ្យរងរបួសពីលើក្បាលចំហៀងខាងស្តាំ
ហូរឈាមជាទម្ងន់ ខណៈដែលជនរងគ្រោះចេញពីកន្លែងពិធីឡើងផ្ទះ ដល់ចំណុចក្បែរគុម្ពបុស្សីចំងាយ ២០
ម៉ែត្រ ពីផ្ទះពិធីជាមួយប្រពន្ធ និងកូនចូច ០៣នាក់។

នាពេលសវនាការ

ក្រោយពីបាន:

- ស្តាប់អំណានចម្លើយជនជាប់ចោទឈ្មោះ: [redacted] រើន
- ស្តាប់ចម្លើយជនរងគ្រោះឈ្មោះ: [redacted] ខេង
- ស្តាប់ចម្លើយដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីឈ្មោះ: [redacted] ស្រីពៅ
- ស្តាប់អំណានចម្លើយសាក្សីឈ្មោះ: [redacted] ហួយ, [redacted] ដាលីន, [redacted] ណេន, [redacted] ធារ៉ា, [redacted]
ស៊ីថា និង [redacted] សារ៉ាត់
- ស្តាប់សេចក្តីសន្និដ្ឋានប្តឹងសុំរបស់លោកតំណាងអយ្យការ
- ស្តាប់សេចក្តីសន្និដ្ឋានការពារ របស់មេធាវីការពារសិទ្ធិជនជាប់ចោទ
- ក្រោយពីបានពិនិត្យភស្តុតាង និងពិភាក្សាត្រឹមត្រូវតាមច្បាប់ហើយ។

សំណងហេតុ

១-តាមរបាយការណ៍ស៊ើបអង្កេតសន្និដ្ឋាន ដោយមន្ត្រីនគរបាលយុត្តិធម៌ មានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់ អាចបញ្ជាក់បានថា ពិតជាមានអំពើប៉ុនប៉ងឃាតកម្ម កាលពីថ្ងៃទី ១៦.០៤.២០១៥ នៅក្នុងចំណុចភូមិត្រពាំង បឹង ឃុំត្រពាំង ស្រុកឈូក ខេត្តកំពត បង្កឡើងដោយឈ្មោះ [REDACTED] ចំរើន បានយកកាំបិតកាប់ទៅលើជនរង គ្រោះឈ្មោះ [REDACTED] ខែង បណ្តាលឱ្យបែកក្បាលហូរឈាមជាទម្ងន់ ប្រាកដមែន។

២-ជនជាប់ចោទនៅដំណាក់កាលចៅក្រមស៊ើបសួរបានឆ្លើយថា កាលពីថ្ងៃទី ១៦.០៤.២០១៥ ខ្លួន បានទៅចូលរួមពិធីឡើងផ្ទះ [REDACTED] ឱល ពិតប្រាកដមែន ខ្លួនទៅតាំងពីម៉ោង ៥ល្ងាច ហើយខ្លួនត្រលប់មកវិញ នៅម៉ោង ៨ ទៅ ៨ និង ៣០នាទី ពេលត្រលប់មកវិញមានគ្នា ៣នាក់ ឈ្មោះ [REDACTED] វាលីស, [REDACTED] ស្រីម៉ៅ និង រូបខ្លួន។ ពេលមកដល់ផ្ទះហើយខ្លួនមិនបានទៅណាទេ ខ្លួនចូលដេករហូតដល់ភ្លឺ ក្រៅពីបងប្អូន ម្តាយរបស់ ខ្លួន អ្នកក្រៅមិនមានអ្នកណាដឹងថាខ្លួនបានទៅដេកនោះទេ។ ខ្លួនមិនបានយកដប ឬ កាំបិត វាយ ឬកាប់ទៅ លើឈ្មោះ [REDACTED] ខែង ទេ កន្លងមកខ្លួនមិនដែលមានទំនាស់ជាមួយឈ្មោះ [REDACTED] ខែង នោះទេ។ នៅថ្ងៃនោះ ខ្លួនពាក់អាវខៀវក្រម៉ៅ និងស្លៀកខោខៅបយជើងវែង នៅក្នុងអំឡុងឆ្នាំ ២០១២ រដូវភ្នំឈ្មោះ [REDACTED] ខែង បានវាយខ្លួនបែកភ្នែកខាងស្តាំ នៅថ្ងៃទី ១៦.០៤.២០១៥នោះ ខ្លួនមិនមានបញ្ហាអ្វីជាមួយឈ្មោះ [REDACTED] ខែង ទេ។ នៅម៉ោង ៨ និង ៣០នាទី ឈ្មោះ នី, ភារ៉ា និង ណេន នៅកម្មវិធីនោះ បានឃើញខ្លួនចេញពីកម្មវិធី នោះដែរ។ អ្នកទាំងបីនាក់នោះដឹងថាខ្លួនទៅផ្ទះ ហើយអ្នកទាំងបីនោះនៅកម្មវិធីនោះរហូត ខ្លួនមកដល់ផ្ទះ ប្រហែលម៉ោង ៨កន្លះជាង ដឹងថាអ្នកទាំងបីនោះដឹងថាខ្លួនដេកទល់ភ្លឺដោយរបៀបណាទេ។

-តាមចម្លើយរបស់ជនរងគ្រោះ បានអះអាងថា នៅថ្ងៃកើតហេតុនោះ ថ្ងៃទី ១៦.០៤.២០១៥ វេលា ម៉ោង ៩យប់ ខ្លួនបានចេញពីពិធីឡើងផ្ទះ ជាមួយប្រពន្ធ និង កូន ០៣នាក់។ ពេលដើរដល់ខាងត្បូងពិធី ស្រាប់តែឈ្មោះ [REDACTED] ចំរើន ចេញពីកុម្មុលស៊ីមកកាប់ខ្លួនចំក្បាល ហើយវាវត់ទៅត្បូងបាត់ទៅ។ ខ្លួនមិនធ្លាប់ មានទំនាស់ជាមួយឈ្មោះ ចំរើន ទេ តែឪពុករបស់ចំរើនធ្លាប់មានទំនាស់ជាមួយបងប្អូនដីដូនមួយខ្លួន។ កាល ពីក្នុងអំឡុងអំឡុងឆ្នាំ២០១២ ពេលភ្នំនោះ គឺមានការឈ្លោះគ្នាជាមួយប្អូនដីដូនមួយខ្លួន និងឈ្មោះ ចំរើន ពេលនោះខ្លួនឈរមើល មិនបានចូលរួមវាយជាមួយគេទេ។ នៅពេលយប់កើតហេតុនោះខ្លួនឃើញមុខ ចំរើន ច្បាស់។ វាជួននៅកុម្មុលស៊ី ខ្លួនសួរស៊ីបដឹងពីក្រោយទើបងាកទៅទើបមើលឃើញ។

-ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី បានឆ្លើយថា ឪពុក ចំរើន ត្រូវជាដីតូចមួយម្តាយរបស់ខ្លួន។ ពេលយប់ កើតហេតុនោះខ្លួនដើរជាមួយប្តី និងកូន ខ្លួនដើរពីមុខប្តី។ ពេលកាប់នោះគឺ ចំរើន ជួននៅកុម្មុលស៊ី ចេញ មកកាប់ប្តីរបស់ខ្លួន រួចហើយ ចំរើន បានរត់ពីកើតផ្ទះកម្មវិធីទៅត្បូងទៅ។

-តាមចម្លើយរបស់សាក្សីឈ្មោះ [REDACTED] សារ៉ាត និង [REDACTED] ហយ បានឆ្លើយប្រហាក់ប្រហែលគ្នាថា ពួក ខ្លួនមិនបានឃើញហេតុការណ៍ផ្ទាល់ទេ គឺឈ្មោះ [REDACTED] ខែង ជាអ្នកប្រាប់ខ្លួនថាឈ្មោះ ចំរើន បានវាយខ្លួន និងដបបែកក្បាល ហើយពួកខ្លួនបានឃើញ [REDACTED] ខែង បែកក្បាលហូរឈាមពិតមែន។

-សាក្សីឈ្មោះ [REDACTED] ស៊ីថា, [REDACTED] ធារ៉ា និង [REDACTED] លោន បានអះអាងថា នៅយប់នោះ គឺពួក ខ្លួននៅ មើលរឿងភាគថៃនៅផ្ទះរបស់ឈ្មោះ ចំរើន ជាមួយបងប្អូន ចំរើន និង មនុស្សជាច្រើនទៀត តាំងពីម៉ោង ៨ដាងយប់ រហូតដល់ម៉ោងដប់ទើបត្រឡប់ទៅផ្ទះរៀងៗខ្លួន ហើយមិនបានឃើញឈ្មោះ ចំរើន ចេញទៅ ណាទេ គឺនៅផ្ទះរហូត។ ដោយឡែកសាក្សីឈ្មោះ [REDACTED] វាលីន បានអះអាងថា ក្រោយពីចេញពីផ្ទះកម្មវិធី មក ខ្លួន, [REDACTED] ស្រីម៉ៅ និង [REDACTED] ចំរើន បានត្រឡប់ទៅផ្ទះវិញនៅម៉ោង ៨ និង ៣០នាទី ពេលដល់ផ្ទះមិនបាន ចេញទៅណាទៀតទេ។

តាមចម្លើយរបស់ជនរងក្រោះ, ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី និង ចម្លើយរបស់សាក្សីឈ្មោះ [REDACTED] សារ៉ាត និង [REDACTED] ហាយ ឃើញថា ជនជាប់ចោទឈ្មោះ [REDACTED] ចំរើន ពិតជាបានប៉ុនប៉ងសំលាប់ ជនរងក្រោះឈ្មោះ [REDACTED] ខែង ប្រាកដមែន ដោយទង្វើរបស់ជនជាប់ចោទស្តែងចេញជាសកម្មភាព តែមិនបានសម្រេចដោយ សកម្មភាពរបស់ខ្លួនមិនបានបង្កឱ្យជនរងក្រោះស្លាប់ដូចបំណង គឺគ្រាន់តែបណ្តាលឱ្យជនរងក្រោះបែកគ្នាល ហូរឈាមតែប៉ុណ្ណោះ។ ថ្វីត្បិតតែគ្រាន់តែបង្កឱ្យជនរងក្រោះបែកគ្នាល តែទង្វើនេះវានឹងអាចបណ្តាល ឱ្យជនរងក្រោះបាត់បង់ជីវិត ប្រសិនបើការបង្កនេះប៉ះចំចំណុចសំខាន់នៅលើរាងកាយរបស់ជនរងក្រោះ។

៣-នាពេលសវនាការ លោកតំណាងអយ្យការធ្វើសេចក្តីសន្និដ្ឋានប្តឹងសុំ: ក្រោយពីបានស្តាប់ចម្លើយ ជនរងក្រោះ និង ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ឃើញថា ឈ្មោះ ចំរើន ពិតជាបានកាប់ទៅលើជនរងក្រោះ ដូច ដែលចម្លើយរបស់បពន្ធជនរងក្រោះ និងចម្លើយជនរងក្រោះដែលថាធ្លាប់មានទំនាស់ជាមួយគ្នា។ ចម្លើយ ទាំងនេះមានបាតស៊ីសង្វាក់ជាមួយនឹងលទ្ធផលស៊ើបអង្កេត និង កំណត់ហេតុរបស់ស្នងការនគរបាលខេត្ត កំពត។ ហេតុដូច្នេះ តំណាងអយ្យការសុំតម្កល់បទចោទ ដូចមានក្នុងដីកាសន្និដ្ឋានស្អាត ទុកជាបានការទាំង មូលដដែល។ អយ្យការប្តឹងសុំឱ្យតុលាការពិនិត្យ និងសម្រេច តាមច្បាប់។

-មេធាវីការពារសិទ្ធិឱ្យជនជាប់ចោទ ធ្វើសេចក្តីសន្និដ្ឋានថា: ឆ្លងកាត់តាមការសួរដេញដោលនា ពេលសវនាការ អំណានចម្លើយរបស់សាក្សី ឃើញថា ពុំមានភស្តុតាងណាមួយដើម្បីដាក់បន្ទុកលើកូនក្តីរបស់ ខ្លួននោះទេ។ តាមរយៈមាត្រា ៣៨នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ វិបតីសង្ស័យត្រូវបានជាប្រយោជន៍ដល់ជនជាប់ចោទ។ ដូច្នេះ សុំឱ្យក្រុមប្រឹក្សាសម្រេចឱ្យកូនក្តីរបស់ខ្លួនរួចផុតពីបទចោទ។

៤- មានភាពគ្រប់គ្រាន់អាចឱ្យតុលាការជឿបានថាជនជាប់ចោទពិតជាបាន ប៉ុនប៉ងសម្លាប់ជនរង ក្រោះ នៅគ្រង់ចំណុចភូមិត្រពាំងបឹង ឃុំត្រពាំង ស្រុកល្អិត ខេត្តកំពត។ អំពើនេះ មានធាតុផ្សំជាបទ ប៉ុនប៉ងឃាតកម្ម ក្នុងមាត្រា ២៧ និង ១៩៩ នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ។

- ៤.១-ជនជាប់ចោទជានីតិជន ហើយបានប្រព្រឹត្តសកម្មភាពខាងលើ ដោយចេតនាយល់ដឹងគ្រប់គ្រាន់
- ៤.២-មានពិរុទ្ធភាពលើជនជាប់ចោទឈ្មោះ [REDACTED] ចំរើន ពីបទ ប៉ុនប៉ងឃាតកម្ម (ប្រើកាំបិត) ប្រព្រឹត្តនៅភូមិត្រពាំងបឹង ឃុំត្រពាំង ស្រុកល្អិត ខេត្តកំពត កាលពីថ្ងៃទី ១៦.០៤.២០១៥។ បទល្មើសព្រហ្ម ទណ្ឌដែលមានចែងក្នុងមាត្រា ២៧ និង១៩៩ នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ ។

៤.៤-គប្បីប្រកាសទណ្ឌកម្មលើជនជាប់ចោទឈ្មោះ: [REDACTED] ចំរើន ចំនួន ១០ឆ្នាំ(ដប់ឆ្នាំ) ដោយពិចារណាដល់ភាពធ្ងន់ស្រាល នៃសកម្មភាពល្មើស ផលប៉ះពាល់ និងព្យសនកម្ម ដែលកើតចេញពីអំពើល្មើស និងស្ថានភាពផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ជនជាប់ចោទ ដូចខាងក្រោម:

-អំពើល្មើសរបស់ជនជាប់ចោទ ថ្វីត្បិតតែមិនបានបង្កឱ្យជនរងគ្រោះបាត់បង់ជីវិត តែទង្វើនេះក៏កើតចេញពីចេញចេតនាចង់ផ្តាច់ជីវិតរបស់ជនរងគ្រោះ។ ម្យ៉ាងទៀត ជនជាប់ចោទ មិនបានចូលខ្លួនមកឆ្លើយដោះសារនាពេលសវនាការតាមការកោះហៅរបស់តុលាការនោះទេ។ ទង្វើទាំងនេះហើយ ដែលនាំឱ្យតុលាការផ្តន្ទា ទោសដល់ជនជាប់ចោទ ដូចក្នុងចំណុច ៣.៤ ។

៥-ប្រពន្ធរបស់ជនរងគ្រោះឈ្មោះ: [REDACTED] ស្រីពៅ បានតាំងខ្លួនជាដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី ប្តឹងទាមទារសំណងជំងឺចិត្តចំនួន ៤.០០០.០០០+ (បួនលានរៀល) ឃើញថា បណ្តឹងនេះធ្វើឡើងមានលក្ខណៈ ត្រឹមត្រូវតាមមាត្រា ១៣, ១៤, ១៥, ២១ និង ២២ នៃក្រមនីតិវិធីព្រហ្មទណ្ឌ ដែលតុលាការព្រហ្មទណ្ឌ អាចពិនិត្យនិងសម្រេចបាន តាមមាត្រា ២៣ និង៣៥៥ នៃក្រមនីតិវិធីព្រហ្មទណ្ឌ។ តាមការពិនិត្យឃើញថា ការទាមទាររបស់ដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីមានចំនួនច្រើន ដែលគប្បីឱ្យតុលាការធ្វើការ បន្ទុបន្ថយមួយផ្នែក។

សេចក្តីសម្រេច

១-ផ្តន្ទាទោសឈ្មោះ: [REDACTED] ចំរើន ភេទប្រុស អាយុ ២០ឆ្នាំ ជាតិខ្មែរ កើតនៅភូមិត្រពាំងបឹង ឃុំត្រមែង ស្រុកឈូក ខេត្តកំពត មានទីលំនៅនៅភូ [REDACTED] ស្រុកឈូក ខេត្តកំពត។ ឪពុកឈ្មោះ: [REDACTED] "រ" ម្តាយឈ្មោះ: [REDACTED] "រ" ទោសពីមុនគ្មាន។ (ក្រៅឃុំ)

ដាក់ពន្ធនាគារកំណត់ចំនួន ១០ឆ្នាំ (ដប់ឆ្នាំ) ។ ពីបទ ប៉ុនប៉ងឃាតកម្ម។
ប្រព្រឹត្តនៅភូមិត្រពាំងបឹង ឃុំត្រមែង ស្រុកឈូក ខេត្តកំពត កាលពីថ្ងៃទី ១៦.០៤.២០១៥។ បទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌដែលមានចែងក្នុងមាត្រា ២៧ និង ១៩៩ នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ។

២-បង្គាប់ឱ្យជនជាប់ចោទឈ្មោះ: [REDACTED] ចំរើន សងសំណងជំងឺចិត្តទៅដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណីឈ្មោះ: [REDACTED] ស្រីពៅ ចំនួន ២.០០០.០០០រៀល (ពីរលាន)។ ការទាមទារលើសពីនេះ បដិសេធចោល។

៣-សាលក្រមនេះជំនុំជម្រះ និងប្រកាសជាសាធារណៈកំបាំងមុខជនជាប់ចោទ ចំពោះមុខដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី។ ទុកសិទ្ធិប្តឹងទាស់ និងប្តឹងឧទ្ធរណ៍ តាមកំណត់ច្បាប់។

ក្រុមប្រឹក្សាសវនាការ
ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាជំនុំជម្រះ
[REDACTED]
[REDACTED]